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Milí Svrčinovčania,

tohtoročná zima bola mierna a podľa snehovej nádielky trvala 
vďakabohu krátko. Všetko v prírode puká, začína kvitnúť 
a zelená má veľmi veľa odtieňov. Jar je najkrajšie ročné obdobie. 
Tá mierna zima bola pre nás naozaj veľkým šťastím. Sama som sa 
modlila, aby nenastala snehová kalamita. Hlavne z toho dôvodu, 
lebo v rámci výstavby železničného koridoru zasypali tunel 
u Homolu a cesta, ktorá má byť vybudovaná popri trati miesto 
zrušeného priechodu u Blažkov ešte nie je. Mrzí ma, že 
pracovníci, ktorí koridor stavajú našich obyvateľov zneisťujú 
a doslovne dezinformujú, v zmysle, že cesta vybudovaná 
nebude. Nie je to pravda. Obec ešte pred podpisom zmluvy 
Ministerstva dopravy a zhotoviteľa zdôvodnila jej potrebu 
a presadila túto cestu k jej  zapracovaniu firmou Reming consult 
do projektovej dokumentácie. Čas sa síce kráti, ale som 
presvedčená, že cesta vybudovaná bude. Musí. Inak zo strany 
obce nevydáme súhlasné stanovisko ku kolaudácii stavby. Na 
každom kontrolnom dni to pripomínam, a aj listom na 
generálne riaditeľstvo som upozornila na nesúhlasne 
stanovisko ku kolaudácii bez tejto prístupovej cesty. To, že má 
byť súčasťou inej etapy, sme sa ako obec dozvedeli nedávno, 
a preto Združenie aj generálne riaditeľstvo upozorňujeme, že 
nesúhlasíme s uzatvorením priecestia u Blažkov bez vybu-
dovanej náhradnej komunikácie. Plne chápem hnev obyvateľov 
v tejto časti obce, lebo to trvá už ozaj dlho a všade prach, hluk, 
blato. Z najhoršieho sme už vonku, tak už musíme len vydržať.  
Za pár mesiacov bude dielo ukončené. 
V najbližších týždňoch referát odpadového hospodárstva spustí 
čipovanie popolníc v každej domácnosti na zvoz TKO. Verím, že 
systém, ktorý využívajú iné obce začne konečne motivovať 
riadne triediť odpad. Separáciu máme vysokú je to 53,66 %, no 
napriek tomu faktúry za zvoz sú vyššie a vyššie. Je to hlavne 
preto, lebo naši občania do TKO dávajú to, čo patrí napr. do 
veľkoobjemového zberu. Je pre mňa nepochopiteľné, že rodina 
s počtom osôb 3 má každý zvoz pristavené dve popolnice. 
Pýtam sa, čo tam dáva? Systém, ktorý pripravujeme, bude 
počítať nádoby na číslo domu, a tak budeme platiť spravod-
livejšie. Bližšie informácie budú doručené do každej domác-
nosti. 
Z investičných akcií ideme realizovať odvetranie fasády 
v telovýchovnej jednote. Firma, ktorá si priestory prenajala 
pokračuje v ich zveľadení aj na vlastné náklady. Podľa ich 
vyjadrenia a nášho súhlasu ide investovať do úpravy do terasy, 
oplotenia. Verím, že priestory už čoskoro otvoria a náš areál 
tak oživia a sprístupnia návštevníkom. Ďalej pripravujeme 
osadenie polo podzemných kontajnerov pri bytových domoch 
u Hlaváča, výsadbu zelene v tomto priestore. Moja návšteva 
bytových domov ma cez víkend doslova šokovala. Ten nepo-
riadok v nedeľu ráno, nezáujem nájomcov aspoň mať upratané 
chodby ma naozaj znechutila. Byty prideľujeme ľuďom, ktorí si 
vzhľadom na svoj príjem nemôžu dovoliť komerčný úver 
a vlastné bývanie. Mrzí ma, že väčšina z nich nemá záujem nič 
zlepšiť či niečím prispieť. Viem, že vonkajší priestor, ktorý tam 
je, nie je príliš estetický, ale niektoré veci nestoja veľa a poriadok 
a správanie nájomcov by malo byť ... Väčšina nájomcov nemá 
uzatvorené ani poistenie domácnosti, čo je v dnešnej dobe ozaj 
nepochopiteľné. Verím, že úpravou a výsadbou zelene sa ich 

postoj k ,,cudziemu" zmení. Výsadba a úprava priestoru je 
v pláne aj pri požiarnej zbrojnici a za kultúrnym domom. Verím, 
že tieto práce dokážeme zrealizovať aj svojpomocne. Investičný 
referát objednal, a obstaral za najvýhodnejšiu cenu stĺpy na 
verejné osvetlenie. Rekonštrukcia pri ceste 1/11 od hranice s ČR 
je nevyhnutná. Pokračovať budeme smer do Mišov, následne 
rozšírime osvetlenie v častiach, kde sú nové žiadosti od ob-
čanov. V časti Zatky by sme chceli začať aj s rekonštrukciou chod-
níkov. Tá je vyčíslená na viac ako stotisíc eur. 
Tento rok nás čaká aj viacero významných výročí. V júli uplynie 
80 rokov od výstavby nášho kostolíka. V septembri začne 90ty 
školský rok našej základnej školy. Veľmi sa teším na prípravy 
a stretnutia. Pred desiatimi rokmi našu školu navštívilo veľa 
známych a milých hostí. Aj tentokrát sa tešíme a opäť pozývame 
tých, ktorí si našu vďaku a pozornosť zaslúžia. Našej škole tak 
šíria dobré meno. Pri príležitosti 80. výročia dostavby nášho 
kostolíka bude vydané cédečko s piesňami, ktoré si verím každý 
rád s nami zaspieva, alebo vypočuje. Bližšie informácie budeme 
posúvať priebežne. V decembri máme aj výročie kaplnky na 
Závrší. 
Drahí Svrčinovčania veľkonočné obdobie je moje najkrajšie. 
Mám ho radšej ako Vianoce. Snažím sa ho prežiť a žiť 
v striedmosti, konať dobré skutky, pomáhať. Veľmi sa teším, že 
mám okolo seba osôbky, ktoré ma v tom podporia a rady 
pomôžu. Aj dnešná pôstna polievka od Charity je toho 
dôkazom. Ďakujem Aničke a Zdenke za jej prípravu (bola veľmi 
chutná). Janke, Monike a kolegom, chariťákom, ktorí nám 
pomáhali s prípravou veľkonočnej výstavy . Alenke za upečenie 
barančekov, Aničke za veľkonočný chlebík, ktorý pán farár 
požehnal a. Antke za výstavu krásnych obrazov, škôlke, škole, 
FSk Svrčinke. Vlastne všetkým, ktorí sa zapájajú, ukážu svoj dar 
od Boha a kreativitu. Ďakujem aj tým, ktorí sa prídu pozrieť 
a podporiť. Nie sú to davy, ale oplatí sa to aj pre pár skalných, 
ktorí vždy prídu a nesklamú. ĎAKUJEM.  
Matka Tereza povedala: ,, Nesnaž sa robiť veľké veci, ale len malé 
veci s veľkou láskou". Tak sa o ne snažím aj ja s mojimi 
pomocníkmi a kolegami. Viem, že robíme malé veci, ale s veľkou 
láskou pre nás všetkých. Nie každý máme na veľké, megalo-
manské veci. Obdivujem sebavedomie tých, ktorí si trúfajú ... 
občas síce len rečami. Horší sú však tí, ktorí rečami ubližujú, 
kritizujú, anonymne vypisujú. Sami ničím neprispejú a nedajú 
riešenie. Počula som od jedného poslanca, že som zaspala dobu. 
Každý sa nachádzame v nejakej dobe, čase a priestore. A každý 
máme prioritu v niečom inom a tiež obmedzené možnosti. 
Snažím sa najlepšie ako viem. Snažím sa predovšetkým budovať 
vzťahy, nečakám len chválu, prijímam aj kritiku, lebo tá nás 
posúva ďalej. A s úprimnosťou, verím, každý ďalej zájde. Veď 
dnes sme tu, a zajtra už byť nemusíme... majme to na zreteli. 
Všetkým Svrčinovanom, ľuďom dobrej vôle želám požehnané 
veľkonočné sviatky v kruhu rodiny, lebo tá je najviac. Našim 
dievčatám šumných šibačov, chalanom primerane vodky a nám 
ostaným krásnu, zdravú spokojnú jar. Mám vás rada

Mgr. Renáta Majchráková
starostka obce
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.............................................................  Z OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA

Poslanci Obecného zastupiteľstva:
prerokovali protest prokurátora proti Uzneseniu č. 19/2024 
z 11.04.2024 a Uzneseniu č. 22/2024 z 02.05.2024, zároveň vyho-
veli  protestu  a  zrušili  uvedené  uznesenia
zrušili Uznesenie č. 25/2024 zo dňa 02.05.2024 a Uznesenie 
č.  44/2024  zo  dňa  06.06.2024.
poverili starostku obce zabezpečiť úpravu VZN č. 4/2015 o nájme 
nebytových priestorov a dočasnom užívaní pozemkov vo vlas-
tníctve  Obce Svrčinovec  v  zmysle  platných  zákonov
schválili Zmluvu o budúcej zmluve o zriadení vecného bremena na 
pozemky v intraviláne Obce Svrčinovec na stavbu: „16107 – 
Svrčinovec – Obec: Úprava NN siete“ medzi Obcou Svrčinovec 
a SSD, a.s. Žilina – Pri Rajčianke 2927/8.
odvolali Juliánu Štrbovú /po vzdaní sa funkcie poslanca OZ/:
a/ ako člena z komisie pre sociálne a bytové otázky a opatrova-
teľskú službu za poslancov
b/ ako  člena  z  Rady  školy  pri  ZŠ  Svrčinovec  za  zriaďovateľa
odvolali Tomáša Deja na jeho vlastnú žiadosť z funkcie predsedu z 
komisie pre kultúru, šport, mládež a školstvo za poslancov
odvolali Bc. Martu Cyprichovú na jej vlastnú žiadosť: 
a/ ako predsedu z komisie pre sociálne a bytové otázky a opatrova-
teľskú službu za poslancov
b/ ako člena z finančnej komisie za poslancov
c/ ako člena z Rady školy pri ZŠ Svrčinovec za zriaďovateľa
d/ ako člena komisie na vyhodnotenie pripomienok k VZN
e/ ako sobášiacu
odvolali Juliánu Štrbovú a Janu Dejovú z redakčnej rady Svrčinov-
ského spravodaja
zvolili za nového predsedu komisie pre sociálne a bytové otázky 
a opatrovateľskú službu Mgr. Miladu Špilákovú
zvolili za nového predsedu komisie pre kultúru, šport, mládež 
a školstvo Mgr. Moniku Strýčkovú
zvolili za nového člena finančnej komisie za občanov p. Renátu 
Ševčíkovú, Svrčinovec 954
schválili nového člena komisie na vyhodnotenie pripomienok 
k VZN a ich dodatkom podľa § 6 Zákona č. 369/1990 Z.z. o obecnom 
zriadení v znení zmien a doplnkov Mgr. Miladu Špilákovú
schválili nových členov do Rady školy pri ZŠ Svrčinovec za zriaďo-
vateľa: 
a/ Peter Poláček
b/ Anton Tomaščin
poverili výkonom funkcie sobášiaceho poslanca Mgr. Moniku 
Strýčkovú
menovali za novú kronikárku obce Bc. Janu Jurgovú, bytom Čierne 
1201 od 01.01.2025
vzali na vedomie správu ústrednej inventarizačnej komisie o vyko-
naní inventarizácie k 31.12.2024
schválili vyradenie a zlikvidovanie majetku podľa zoznamov, a to:
Obecný úrad Svrčinovec – hodnota vyradeného majetku - € 731,59
ZŠ Svrčinovec – hodnota vyradeného majetku - € 12 588,69
MŠ Svrčinovec – hodnota vyradeného majetku - € 198,96
poverili likvidačnú komisiu v zložení Peter Poláček, Tomáš Dej 
a Radovan Laš zlikvidovaním vyradeného majetku podľa zápisnice 
o vyradení majetku
schválili výsledky hospodárenia obce za rok 2024 bez výhrad 
a vyhodnotenie plnenia programového rozpočtu obce za rok 2024
schválili výsledky hospodárenia ZŠ, ŠKD a ŠJ Svrčinovec za rok 2024
schválili výsledky hospodárenia MŠ Svrčinovec za rok 2024
schválili poskytnutie dotácie z rozpočtu obce na rok 2025 v zmysle 
VZN č. 5/2015, a to:
TJ Beskyd Svrčinovec  ....... €  16 000,--
Rímsko-katolícka cirkev, Farnosť sv. Cyrila a Metoda Svrčino-vec 
........ €    3 000,--
Folklórna skupina Svrčinka Svrčinovec ...... €  1 000,--        

Turistický oddiel Svrčinovec ......... €   800,--    
Slovenský červený kríž Svrčinovec ......... €   800,--    
Slovenský zväz drobnochovateľov Svrčinovec ........ €   800,--  
OZ pre krajšie Kysuce Svrčinovec .......... €   700,--  
ZO Jednoty dôchodcov na Slovensku Svrčinovec  .........€   900,--  
schválili predložené úpravy rozpočtov ZŠ a ŠKD Svrčinovec v roku 
2025
schválili v zmysle Čl. III ods. 5 VZN č. 1/2019 dofinancovanie roz-
počtov ŠKD a ŠJ Svrčinovec na mzdy a odvody zamestnancov za 
mesiac január 2025, a to vo výške:
školský klub detí ........... €  1 796,-- 
školská jedáleň ...........  €  2 900,--
Zároveň  presun finančných prostriedkov vo výške schválili
€  4 696,-- z rezervného fondu rozpočtu obce na dofinancovanie 
ŠKD a ŠJ.
schválili v zmysle Čl. III  ods. 5 VZN č. 1/2019  navýšenie dotácie pre 
ŠJ v roku 2025 o sumu € 24 690,--. Zároveň schválili presun fi-
nančných prostriedkov vo výške €  24 690,-- z rezervného fondu 
rozpočtu obce na dofinancovanie ŠJ.
schválili predloženú úpravu rozpočtu obce v roku 2025
zrušili Rokovací poriadok Obecného zastupiteľstva vo Svrčinovci 
zo dňa 13.12.2024 a zároveň schválili nový Rokovací poriadok 
Obecného zastupiteľstva vo Svrčinovci s platnosťou od 27.02.2025
schválili pridelenie voľného nájomného bytu v BD PZ – byt 4.3 
žiadateľke Mgr. Terézií Strýčkovej, bytom Svrčinovec 1142 od 
01.03.2025 do 28.02.2026
vyhlásili majetok obce za prebytočný, a to:
– budovy č. súp. 356, 1109, 1110, 1192 v k.ú. Svrčinovec, zapísané 
na LV 1074 a pozemok parc. C-KN 1942/2 o výmere 635 m² 
/zastavaná plocha a nádvorie/, 
– budova č. súp.1194 v k.ú. Svrčinovec, zapísaná na LV 4525 
a pozemok parc. C-KN 1942/11 o výmere 100 m² /zastavaná plocha 
a nádvorie/, vedených Okresným úradom Čadca, katastrálny od-
bor
Zároveň  v zmysle Zákona č. 138/1991 Z.z. o majetku odporučili
obcí v znení neskorších predpisov a Zásad hospodárenia s majet-
kom obce, prebytočný majetok obce odpredať formou obchod-
nej verejnej súťaže.
Odôvodnenie: majetok obce sa nachádza v centre obce, je 
nevyužitý a chátra
schválili v zmysle Dodatku č. 1 k VZN č. 4/2015 prenájom telocvič-
ne žiadateľovi Janovi Tomkovi – na športové účely /futbal/
schválili výpožičku športového areálu na deň 09.08.2025 z dôvo-
du konania 22. ročníka športovo-benefičnej akcie Panthers cup, 
ktorej výťažok bude použitý pre charitatívne účely
súhlasili so zápisom geometrického plánu č. 1489/2024 
z 09.12.2024 z dôvodu budúceho zámeru – dlhodobý prenájmu 
pozemku
schválili zmenu harmonogramu zasadnutí obecných zastupi-
teľstiev v roku 2025
schválili odpísanie nevymožiteľných pohľadávok z majetku Obce 
Svrčinovec v celkovej hodnote € 3 528,16 podľa predloženého 
zoznamu 

Dňa 26. februára 2025 sa konalo riadne 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

Dňa 24. marca 2025 sa konalo 
zasadnutie obecného zastupiteľstva, 
z ktorého vyberáme:

Poslanci Obecného zastupiteľstva:
konštatovali, že novozvolený poslanec – náhradník PhDr. Peter 
Šimčisko zložil zákonom predpísaný sľub poslanca obecného 
zastupiteľstva a podpísal čestné vyhlásenie o nezlučiteľnosti 
funkcií
schválili v zmysle § 9aa, ods. 2 písmeno b/ a c/ Zákona č. 138/1991 
Z. z. o majetku obcí, v znení neskorších zmien a Článku 5 ods. 
2 písm. b/ a c/ Zásad hospodárenia s majetkom Obce Svrčinovec 
prenájom majetku Obce Svrčinovec, a to:
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- časť pozemku v k. ú. Svrčinovec, parcela reg. „C“ 1942/1, vedená na 
LV 4525, o výmere 2 206 m² na dobu určitú od 01.04.2025 do 
10.04.2025 za sumu € 10 000,-- bez DPH, pre spoločnosť SONAF a.s., 
Royova 27, 831 05 Bratislava, IČO 47819014, za účelom 
vyhotovovania statických fotografií a výroby vizuálnych, zvuko-
vých a audiovizuálnych nahrávok v súvislosti s výrobou, vystavo-
vaním a využitím filmu

poverili starostku Obce Svrčinovec vykonaním potrebných úko-
nov súvisiacich s uzatvorením nájomnej zmluvy medzi Obcou 
Svrčinovec a spoločnosťou SONAF a.s., Royova 27, 831 05 Bratislava

Zápisnice zo zasadnutí, ako aj prijaté uznesenia 
a VZN nájdete na webovej stránke obce: www.svrcinovec.sk 

Zo zápisníc OZ vybrala: Dana Hajnošová

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .INVESTIČNÉ AKCIE

Renovácia a údržba v našej obci:
Maľovanie sály, nové odsávanie 
a údržba verejných priestranstiev

V uplynulých týždňoch sa naša obec zamerala na niekoľko dô-
ležitých projektov, ktoré prispeli k zlepšeniu verejných priestorov 
a zlepšeniu kvality života našich obyvateľov. Medzi najvýznamnej-
šie zrealizované aktivity patrí maľovanie sály a kuchyne v obecnom 
objekte, inštalácia nového odsávania, ako aj údržba verejných 
priestranstiev a okolia bytových domov.

rekonštrukcia kuchyne v KD sála KD

rekonštrukcia VO - potom

rekonštrukcia VO - predtýmrekonštrukcia VO - predtým

 výrub drevín pri BD 
U Hlaváča - predtým

 výrub drevín pri BD 
U Hlaváča - potom

Rekonštrukcia verejného 
osvetlenia

Naša obec sa tomto roku pustila do dôležitej rekonštrukcie verej-
ného osvetlenia, ktorá má za cieľ zlepšiť bezpečnosť a komfort na-
šich obyvateľov. Tento projekt, ktorý bude prebiehať počas celého 
roka, zahŕňa výmenu starých osvetľovacích stĺpov za nové, moder-
né a efektívnejšie zariadenia.

Miroslav Kotyra

Údržba verejných priestranstiev 
a okolia bytových domov

V súvislosti s údržbou verejných priestranstiev bola vykonaný vý-
rub drevín v okolí obecných bytových domov. Tento krok mal za cieľ 
zlepšiť vzhľad a bezpečnosť týchto priestorov, ako aj zabrániť 
nežiaducej vegetácii. Vďaka tejto údržbe sme zaručili, že okolie 
bytových domov zostane čisté, bezpečné a príjemné pre všetkých 
obyvateľov.

Naša obec sa týmto spôsobom aj naďalej stará o kvalitné a bez-
pečné prostredie pre všetkých jej obyvateľov. Sme presvedčení, 
že tieto renovácie a údržbárske práce prispejú k ešte väčšiemu 
komfortu a spokojnosti každého, kto využíva verejné priestory 
v našej obci.

Obnova sály v AB 200:
Maľovanie a nové odsávanie

Sála a kuchyňa v AB 200, ktoré slúžia ako miesto pre rôzne 
komunitné akcie, oslavy a stretnutia, prešli renováciou. V rámci tejto 
obnovy sa vykonalo maľovanie stien a stropov, čo prispelo k osvie-
ženiu interiéru a vytvoreniu príjemnejšej atmosféry pre všetkých 
návštevníkov.

Okrem estetických zmien bola v kuchyni nainštalovaná nová 
odsá-vacia jednotka. Týmto krokom sme zlepšili ventiláciu, čo je 
dôležité nielen z hľadiska komfortu, ale aj z hľadiska hygieny a bez-
pečnosti pri varení. Modernizácia kuchyne teda znamená nielen 
vizuálne vylepšenie, ale aj zvýšenie jej funkčnosti a pohodlia pre 
všetkých, ktorí ju využívajú.
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V súčasnosti je získavanie finančných prostriedkov z dotač-
ných systémov pre obce kľúčovým spôsobom financovania 
rôznych projektových zámerov. Obce využívajú tieto dotácie 
ako jednu z možností pre financovanie svojich potrieb. Dotácie 
môžu pochádzať z rôznych zdrojov, najmä zo štátneho rozpočtu, 
fondov Európskej únie a grantových programov rôznych orga-
nizácií – napr. nadácií.

Obec Svrčinovec sa v tomto roku doteraz zapojila do viacerých 
vyhlásených výziev na získanie finančných prostriedkov na realizá-
ciu týchto zámerov.

  Na začiatku roka bola vyhlásená výzva Nadácie Prvej stavebnej 
sporiteľne zameraná na obnovu verejného priestoru s podmienkou 
splnenia environmentálneho cieľa. Podaná žiadosť bola zameraná 
na rekonštrukciu prvkov zelenej infraštruktúry, zvyšovanie biodi-
verzity a pestrosti drevinového zloženia na voľnom priestranstve, 
ktoré sa nachádza v blízkosti bytových a obytných domov. V sú-
časnosti prebieha posudzovanie žiadosti odbornou komisiou. 

   Ďalej sa obec svojou žiadosťou zapojila do grantového programu 
Pre budúcnosť, ktorý vyhlásila Nadácia Slovenskej sporiteľne. Výzva 
bola zameraná na praktické adaptačné opatrenia miest, obcí a ko-
munít na území Slovenska s cieľom zvýšiť odolnosť sídiel voči 
nepriaznivým dôsledkom klimatických zmien, akými sú napr. letné 
horúčavy, dlhotrvajúce suchá, prívalové zrážky, úbytok pôvodných 
organizmov a pod. Cieľom tejto výzvy je zlepšiť kvalitu životného 
prostredia a mikroklímy, zvýšiť lokálnu biodiverzitu a znížiť uhlíko-
vú stopu, priniesť nové krajinotvorné a ekostabilizačné opatrenia 
do sídiel aj otvorenej krajiny s cieľom spresniť krajinnú mozaiku. 
Zámer projektu musel splniť hlbší charakter, ktorý so sebou prinesie 
aj splnenie vyššie uvedených cieľov s environmentálnym zámerom. 
Obec v rámci tejto výzvy podala žiadosť na rekonštrukciu priestoru 
nachádzajúceho sa v areáli Základnej školy Svrčinovec. V súčasnosti 
prebieha posudzovanie žiadosti.

Vo februári bola vyhlásená výzva Nadácie KIA, ktorá bola 
zameraná na dve oblasti. V každej oblasti žiadateľ musel splniť 
stanovenú podmienku inkluzivity. Obec Svrčinovec sa so svojou 
žiadosťou zapojila budovania inkluzívneho detského ihriska. 

Obec sa opätovne zapojila aj do grantovej výzvy vyhlásenej 
Nadáciou COOP Jednota. Oblasti, ktoré v rámci vyhlásenej výzvy 
budú podporované, sú napr. drobné stavby ako komunitné záhrady, 
grilovacie altánky a prístrešky, lavičky a iný obecný či mestský 
mobiliár, výstavby autobusových zastávok, výsadba a údržba zelene 
v intravilánoch a extravilánoch obcí, aktivity zamerané na ochranu 
životného prostredia, výstavbu a údržbu turistických trás a cyklotrás, 
aktivít zameraných na podporu lokálnych športových klubov, na 
propagáciu tradícií Slovenska, tradičných remesiel a pod. Obec sa 
zamerala na oblasť výsadby a údržby zelene, nákup drobného 
mobiliáru a propagáciu tradičných remesiel. V súčasnosti prebieha 
posudzovanie jednotlivých žiadostí.

Vzhľadom k tomu, že tento rok uplynie 80 rokov od posviacky 
farského kostola, obec Svrčinovec sa zapojila do vyhlásenej výzvy 
Žilinského samosprávneho kraja. V rámci vyhláseného grantu 
Regionálne dotácie 2025 sa zapojila do jednej z oblastí, ktorá bola 
zameraná na zhodnocovanie hmotného a nehmotného kultúrneho 
dedičstva. 

Obec sa zapojila do výzvy podľa § 2 Dotácia na individuálne pot-
reby obcí, ktoré vyhlásilo Ministerstvo financií Slovenskej republiky. 
Žiadosť je zameraná na výmenu umelej trávy na multifunkčnom 
ihrisku, ktoré sa nachádza v areáli TJ Beskyd.

Taktiež sa zapojila aj do výzvy na predkladanie žiadostí o pos-
kytnutie dotácie na účely podľa § 2 písm. a) až d) zákona č. 435/2010 
Z. z. na rok 2025, ktorá bola vyhlásená Ministerstvom obrany 
Slovenskej republiky. Obec sa v žiadosti zamerala na jednu z oblastí 
podpôr, ktorou je ochrana a rozvoj historického a kultúrneho de-
dičstva so zameraním na vojnové dejiny a v rámci tejto výzvy podala 
žiadosť na vybudovanie pamätníka padlým v I. a II. svetovej vojne.

Obci bola poskytnutá aj dotácia na rozvoj regiónov z Úradu vlády 
Slovenskej republiky vo výške €  19 000,--. Finančné prostriedky budú 
použité na rekonštrukciu verejného osvetlenia v obci.

V rámci výzvy z Environmentálneho fondu obec podala žiadosť

na nákup traktora s príslušenstvom. Ďalej podala žiadosť o pos-
kytnutie príspevku podľa § 7 ods. 1 písm. b) zákona č. 329/2018 Z. z. 
o poplatkoch za uloženie odpadov a o zmene a doplnení zákona 
č. 587/2004 Z. z. o Environmentálnom fonde. Obec Svrčinovec 
v súčasnosti pripravuje žiadosť o poskytnutie príspevku podľa 
§ 7 ods. 1 písm. c) zákona č. 329/2018 Z. z. o Environmentálnom 
fonde. 

Taktiež pracujeme na podaní žiadosti zamestnávateľov o pos-
kytnutie finančného príspevku na podporu vytvorenia pracovného 
miesta na vykonávanie práce na skúšku pre znevýhodneného 
uchádzača o zamestnanie v rámci národného projektu „Finančné 
stimuly pre zamestnanosť“, podaktivita 4 „Poskytovanie finančných 
príspevkov zamestnávateľom a súčasne aj znevýhodneným 
uchádzačov o zamestnanie“ (tzv. Práca na skúšku). Výzva bola 
vyhlásená Ústredím práce, sociálnych vecí a rodiny Slovenskej 
republiky.

Obec pripravuje aj žiadosť do grantovej výzvy vyhlásenej Žilin-
ským samosprávnym krajom – Dotácia predsedu ŽSK 2025. Ob-
sahom žiadosti bude organizovanie slávnosti 90.-tého výročia 
založenia Základnej školy vo Svrčinovci. 

V súčasnosti prebieha aj realizácia viacerých projektov, do 
ktorých sa obec zapojila počas minulého roka, a tiež ukončenie 
a záverečné zhodnotenie už zrealizovaných projektov. Naďalej 
sledujeme vyhlasované výzvy a podľa potreby a miestnych pod-
mienok sa budeme do nich aj zapájať. Veríme, že budeme úspešní 
aj pri podávaní ďalších žiadostí a urobíme niečo viac pre našu 
obec. 

Mária Krajňáková

Kniha 
Terézie Mešťanovej
Ponúkame Vám 
novú knihu Terky 
Mešťanovej 
"Rozprávkové 
básničky 
z babičkinej 
truhličky 2", 
ktorú si môžete 
zakúpiť na 
obecnom úrade 
za cenu € 7,--.

Poponáhľajte sa... 
máme len zopár  
kusov tejto knihy.

....................................  Z OBCE

Prvý Svrčinovčan 
v roku 2025
Na narodenie prvého občana našej obce sme si tento rok 
museli trochu dlhšie počkať.
     Dňa 28.02.2025 sa v nemocnici v Čadci narodil prvý občan 
Svrčinovca v roku 2025. Noel Varga od Vajdíka sa narodil mamič-
ke Viktórií a oteckovi Michalovi. Rodinke srdečne gratulujeme 
a  malému  Noelovi  želáme  do života veľa zdravia  a  šťastia!
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Spoločné koledovanie
Uplynuli už tri roky od chvíle, kedy bola Goralská kultúra 
zapísaná do Zoznamu nehmotného kultúrneho dedičstva 
Slovenska a viac ako 550 rokov udelenia valašských výsad 
valachom  Oravy  a  Liptova.  

V nedeľu 06. 01. 2025 o 12.05 hod začal naraz v jednotlivých 
goralských obciach znieť prúd kolied a vinšov vo všetkých dedinách 
hlásiacich sa k prvku Goralská kultúra. Medzi nimi nechýbala ani 
naša obec. FSk Svrčinka spolu s chopami od Katroka sa v tento deň, 
na sviatok Troch Kráľov, po ukončení 
sv. omše a doznení kostolných zvo-
nov, opätovne zapojili do Spoloč-
ného koledovania Goralov Slovens-
ku a Európe.

Koncom januára 2025 vláda na 
svojom výjazdovom rokovaní v Za-
magurí v areáli Kláštora kartuziánov 
v Červenom Kláštore rozhodla, že 
Gorali sa stanú pätnástou národ-
nostnou menšinou na Slovensku. 
O uznanie štatútu menšiny požia-
dali ešte v júni 2021. 
 

Dana Hajnošová

Stretnutie zástupcov goralských obcí u biskupa
Vo štvrtok 13. 02. 2025 sa biskup František Trstenský stretol 
s vybranými starostami a zástupcami goralských obcí. 

Aj tento rok plánujú stretnutie goralov. Uskutoční sa v nedeľu 
27. apríla 2025 na Spišskej Kapitule. Hlavným dôvodom výberu 
tohto miesta je skutočnosť, že Katedrála sv. Martina je aj jubilej-
ným chrámom. 

...........................................................................................

Dana Hajnošová

Novostavba amfiteátra
v našej obci
Obec sa v minulom roku zapojila do vyhlásenej medzinárodnej 
výzvy z Programu Interreg Slovenská republika – Česká 
republika  2021 – 2027  v  rámci  Fondu  malých  projektov. 

Žiadosť o nenávratný finančný príspevok bola obci schválená. 
Získané finančné prostriedky budú použité na novostavbu 
amfiteátra. V súčasnosti prebieha podpisovanie zmluvy a po jej 
podpise bude nasledovať verejné obstarávanie na zhotoviteľa tejto 
stavby. 
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Pracovné stretnutie 
s riaditeľom RÚŠS v Žiline
Vo februári sa stretla starostka obce s riaditeľom  Regionálneho 
úradu školskej  správy  v  Žiline  Dušanom  Galbavým. 

Preberali v spolupráci s Nadáciou Pro Slovakia otázku, čo spô-
sobuje v rámci vzdelávania neschopnosť podchytiť potenciál nie-
len zdravotne znevýhodnených detí, ale aj detí s nadaním, či tých 
zo  sociálne  znevýhodneného  prostredia.

Taktiež prediskutovali aj tému možnosti zlúčenia ZŠ a MŠ v našej 
obci, nakoľko v súčasnej dobe veľa obcí z finančne ekonomického 
hľadiska  zlučuje  svoje  školy.

7

Futbalový turnaj 
dorastencov
V sobotu 15. 02. 2025 sa konal na Skalitom futbalový turnaj do-
rastencom Mikroregiónu Kysucký Triangel, ktorého sa zúčastnili aj 
naši  dorastenci.

Dana Hajnošová
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Fašiangy
Fašiangové obdobie od Troch kráľov do Popolcovej stredy je 
časom hojnosti, zábavy, plesov, ktoré aj v tomto roku vy-
vrcholilo v našej obci fašiangami v utorok 04. 03. 2025 v kul-
túrnom  dome. 

Tohtoročný fašiangový sprievod začal o 16.00 hod pred obec-
ným úradom a pokračoval ďalej cez dedinu. Pozostával z veľkého 
počtu rôznych veselých masiek. Medzi nimi nechýbali ani deti, 
ktoré mali veľkú radosť z veselého sprievodu. Zastávku si urobili 
u  našich  hasičov  a  chovateľov. 

Od 17.00 hod sa začala diskotéka pre deti a voľná zábava, na 
ktorej strávili zúčastnení občania príjemné chvíle so svojimi zná-
mymi. Nasledoval program FSk Svrčinka a na záver „pochovanie 
basy“.  Celú  akciu  moderovala  Mária  Čanecká.

Obec zároveň vyhlásila súťaž o najkrajšiu detskú masku na 
„ostatkovom karnevale“, kde mohli občania hlasovať prostred-
níctvom facebooku. Na prvom mieste s najväčším počtom hlasov 
sa umiestnil Šimonko Kubalík s maskou Titanic, na druhom mieste 
bol Miško Čarnecký s maskou dopravného semafora a na treťom 
mieste sa umiestnila Zuzka Tatarková s maskou „malá Svrčinka“. 
Víťazné  masky  boli  odmenené  starostkou  obce.

Ďakujeme všetkým zúčastneným, ako aj organizátorom za 
krásnu akciu a veríme, že táto tradícia sa v našej obci uchová aj 
v  ďalších  rokoch.

Dana Hajnošová
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Výpočet úrovne vytriedenia komunálnych odpadov  Svrčinovec 2024

20 01 01 
20 01 02 
20 01 03 
20 01 04 

20 01 05 

20 01 08 
20 01 10 
20 01 11 
20 01 13 

20 01 14 

20 01 15 

20 01 17 

20 01 19 

20 01 21 
20 01 23 
20 01 25 
20 01 26 
20 01 27 

20 01 28 

20 01 29 

20 01 30 

20 01 31 

20 01 32 

20 01 33 

20 01 34 

20 01 35 

20 01 36 

20 01 37 

20 01 38 
20 01 39 
20 01 40 
20 01 40 01 
20 01 40 02 
20 01 40 03 
20 01 40 04 
20 01 40 05 
20 01 40 06 
20 01 40 07 
20 01 41 

20 01 99 

20 02 01 
20 02 02 

20 02 03 

20 03 01 

20 03 02 

20 03 03 

20 03 04 

20 03 06 

20 03 07 

20 03 08 

20 03 99 

papier a lepenka 
sklo 
viacvrstvové kombinované materiály na báze lepenky (kompozity na báze lepenky) 
obaly z kovu 

obaly obsahujúce zvyšky nebezpečných látok alebo kontaminované nebezpečnými látkami 
vrátane prázdnych tlakových nádob 

biologicky rozložiteľný kuchynský a reštauračný odpad 
šatstvo 
textílie 
rozpúšťadlá 

kyseliny 

zásady 

fotochemické látky 

pesticídy 

žiarivky a iný odpad obsahujúci ortuť 
vyradené zariadenia obsahujúce chlór�uórované uhľovodíky 
jedlé oleje a tuky 
oleje a tuky iné ako uvedené v 20 01 25 
farby, tlačiarenské farby, lepidlá a živice obsahujúce nebezpečné látky 

farby, tlačiarenské farby, lepidlá a živice iné ako uvedené v 20 01 27 

detergenty obsahujúce nebezpečné látky 

detergenty iné ako uvedené v 20 01 29 

cytotoxické a cytostatické liečivá 

liečivá iné ako uvedené v 20 01 31 

batérie a akumulátory uvedené v 16 06 01, 16 06 02, alebo 16 06 03 
a netriedené batérie a akumulátory obsahujúce tieto batérie 
batérie a akumulátory iné ako uvedené v 20 01 33 
vyradené elektrické a elektronické zariadenia iné ako uvedené 
v 20 01 21 a 20 01 23, obsahujúce nebezpečné časti *) 

vyradené elektrické a elektronické zariadenia iné ako uvedené 
v 20 01 21, 20 01 23 a 20 01 35 

drevo obsahujúce nebezpečné látky 

drevo iné ako uvedené v 20 01 37 
plasty 
kovy 
meď, bronz, mosadz 
hliník 
olovo 
zinok 
železo a oceľ 
cín 
zmiešané kovy 
odpady z vymetania komínov 

odpady inak nešpecifikované 

biologicky rozložiteľný odpad 
zemina a kamenivo 

iné biologicky nerozložiteľné odpady 

zmesový komunálny odpad 

odpad z trhovísk 

odpad z čistenia ulíc 

kal zo septikov 

odpad z čistenia kanalizácie 

objemný odpad 

drobný stavebný odpad 

komunálne odpady inak nešpecifikované 

10,09
48,62
2,91
2,34

0,00

6,30
9,31
0,00
0,00

0,00

0,00

0,00

0,00

0,00
4,05
0,01
0,00
0,00

0,00

0,00

0,00

0,00

0,00

1,23

0,00

1,44

2,89

0,00

0,00
42,21

568,90
3,67
4,17
0,01
0,00

110,01
0,00
0,19
0,00

0,00

0,00
0,00

0,00

649,82

0,00

0,00

0,00

0,00

46,80

10,00

0,00

1 524,95

818,33

10 093
48 620
2 910
2 340

0

6 300
9 310

0
0

0

0

0

0

0
4 051

7
0
0

0

0

0

0

0

1 228

0

1 435

2 887

0

0
42 210

568 900
3 666
4 166

5
0

110 013
0

191
0

0

0
0

0

649 820

0

0

0

0

46 800

10 000

0

1 524 952
818 332

Celkové množstvo vzniknutých komunálnych odpadov 
Celkové množstvo zrecyklovaných komunálnych odpadov

NÁZOV ZLOŽKY KOMUNÁLNYCH ODPADOV
Katalógové 
číslo odpadu

Množstvo odpadov 
v tonách

Množstvo odpadov 
v kg

Označené na základe zoznamu vytriediteľných zložiek KO,ktoré možno započítať do činiteľa vzorca

ÚV  = KO
M zložka1 + M zložka 2 + M zložka n 

M  KO

x 100(%) 

53,66%Úroveň vytriedenia komunálnych odpadov 
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Úroveň vytriedenia 
odpadu za rok 2024
Za rok 2024 dosiahla naša obec úroveň vytriedenia odpadov 
vo výške 53,66 %, čo predstavuje zvýšenie oproti roku 2023 
o  2,10 %,  kedy  bola  vytriedenosť  51,56 %.
     

Ďakujeme všetkým občanom, ktorí sa do triedenia a separovania 
odpadu zapájate, že spoločnými silami prispievame k minimali-
zovaniu nevytriedeného komunálneho odpadu, a tým i k šetreniu fi-
nančných  prostriedkov  vynaložených  na  jeho  likvidáciu.

Iveta Cyprichová

...........................................................................................

Veľkonočná výstava
Počas víkendu od 12. 04. do 14. 04. 2025 sa konala v kultúrnom 
dome tradičná veľkonočná výstava, na ktorej vystavovali naši 
šikovní spoluobčania svoje výrobky. Pre všetkých návštevní-
kov tejto výstavy to bol zážitok vidieť výsledok práce šikov-
ných  rúk.

Návštevníci mohli prispieť aj na našu farskú charitu, a to zakúpe-
ním vajíčka alebo chutnej pôstnej polievky.

Ďakujeme všetkým, ktorí akýmkoľvek spôsobom prispeli k tejto 
úžasnej výstave a taktiež tým, ktorí prispeli kúpou výrobku na cha-
ritu  v  našej  obci!

Dana Hajnošová, foto: Janka Jurgová
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SOCHA
V roku 1904 bola vysoko v Andách, na hranici 

medzi Argentínou a Chile, postavená obrovská socha 
Ježiša Krista. Táto socha je symbolom vzájomnej 
dohody medzi oboma krajinami o tom, že kým bude 
stáť, Argentína  a  Chile  budú  žiť  v  mieri. 

Krátko nato, ako sochu vztýčili, obyvatelia Chile za-
čali protestovať, že ich krajina bola znevážená - socha 
bola  totiž  k  Chile  obrátená  chrbtom. 

Vo chvíli, keď nespokojnosť vrcholila, situáciu zac-
hránil istý čílsky novinár, ktorý svojím článkom roz-
vášnený ľud nielen upokojil, ale dokonca pobavil. 
Medziiným napísal: „Na Argentíncov treba totiž dávať 
väčší  pozor  ako  na  občanov  Chile.“

Keď vám na niekom veľmi záleží, dokážete mu pre-
páčiť aj veľké veci so slovami „veď je to predsa ma-
ličkosť“. Ale keď sa na niekoho hneváme, funguje to 
presne naopak (porov: Život je zaujímavý - 15 pov-
zbudzujúcich kapitol zo života).

Milí čitatelia, prajem nám, aby sme mali v živote 
okolo seba stále viac ľudí, na ktorých nám veľmi zále-
ží, veď potom bude, ako podľa tohto príbehu, medzi 
nami viac odpustenia. A keď sa nad tým zamyslíme 
z opačného konca - koľko nám JEŽIŠ odpustil - tak 
mu musí na nás veľmi záležať. Prajem Vám požehna-
nú  Veľkú  noc.
   

Jozef LAZOVÝ, správca farnosti

Časy sv. omší počas Veľkej noci 2025

PALMOVÁ (KVETNÁ) NEDEĽA
ČIŽE NEDEĽA UTRPENIA PÁNA

SPOLOČNÁ SV. SPOVEĎ:
PALMOVÁ (KVETNÁ) NEDEĽA

PONDELOK SVÄTÉHO TÝŽDŇA

UTOROK SVÄTÉHO TÝŽDŇA

STREDA SVÄTÉHO TÝŽDŇA

ŠTVRTOK PÁNOVEJ VEČERE
(ZELENÝ ŠTVRTOK)

SVÄTÁ SOBOTA 
(BIELA SOBOTA)

VEĽKONOČNÁ NEDEĽA 
PÁNOVHO ZMŔTVYCHVSTANIA

PONDELOK VO VEĽKONOČNEJ 
OKTÁVE 
(VEĽKONOČNÝ PONDELOK)

7:30, 11:00 (14:30 - ZÁVRŠIE)

14:00 - 15:30 (14:00 - 15:00 - ZÁVRŠIE)

8:30 

10:00 - KRÍŽOVÁ CESTA (ulicami Svrčinovca)

15:00  - OBRADY VEĽKÉHO PIATKU

7:30, 11:00 (9:30 - ZÁVRŠIE)

8:30  

PIATOK UTRPENIA PÁNA
(VEĽKÝ PIATOK)

17:30
obrad rozdania sv. prijímania  

18:30 (17:00 - ZÁVRŠIE)

9:00 - RANNÉ CHVÁLY A ZAČIATOK POKLONY
(10:00 - 11:00 - POKLONA ZÁVRŠIE)

19:00  - VEĽKONOČNÁ VIGÍLIA

7:30, 11:00 (9:30 - ZÁVRŠIE)

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . JEDNOTA DÔCHODCOV

Naša organizácia Jednota dôchodcov Slovensko, ZPCCh a ZŤP 
vo Svrčinovci pokračuje vo svojej činnosti i v roku 2025 v počte 58 
členov.

Dňa 16. januára 2025 sa konala porada predsedov ZO JDS 
a predsedov KO JDS v Žiline. Bola prehodnotená činnosť OO JDS 
a KO JDS, prebehlo oboznámenie a plánovanie činnosti na ďalší 
rok. Prednesené boli pripomienky a návrhy, s ktorými sa treba 
popasovať.
     Naša výročná členská schôdza sa konala 18. februára 2025, kedy 
medzi nás zavítali predsedovia okresnej organizácie JDS, ZPCCh 
a ZŤP Margita Durišová a Jozef Krivánek. Zhodnotili sme svoju prácu 
za rok 2024 a podali sme informácie o financiách. Durišová a Krivá-
nek nás oboznámili s výsledkami okresnej, krajskej a celoslovenskej 

práce za rok 2024 a s plánom na  rok 2025. Boli ponúknuté kúpeľ-
ňové, rekondičné a poznávacie pobyty. Margita Durišová podala 
podrobné informácie ku každému pobytu. Po diskusii sa vytvoril 
a  zároveň  schválil  plán  na  rok  2025.

Náš plán začíname plniť už od začiatku roka: zúčastnili sme sa 
na obecných fašiangoch a prispeli malým občerstvením. Zábava 
bola dobrá, nálada veselá, trocha úteku zo všedných starostí. Ďalšie 
naše  členky  navštívili  divadlo  v  Bratislave.

Členovia JDS, ZPCCH a ZŤP prajú našim spoluobčanom a všet-
kým ľuďom na svete veľa zdravia, šťastia, lásky, mier a Božie 
požehnanie .

Božena Jargašová

 FARSKÝ ÚRAD
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Aj tento rok sa na našej škole konal 
Týždeň priateľstva. Počas celého 
týždňa mali žiaci možnosť vkladať 
do pripravenej schránky svoje  poz-
dravy, ktorými chceli potešiť svo-
jich spolužiakov, kamarátov ale 
i  zamestnancov  našej  školy. 
Pošty sa nazbieralo neúrekom. Na 
Valentína 14. februára 2025 naše 
šikovné poštárky, tak ako každý rok, 
doručili poštu k adresátom. Za pomoc 
ďakujem  dievčatám  z  5.A.

Týždeň priateľstva Lyžiarsky výcvik
Lyžiarsky výcvik absolvovali žiaci 7. ročníka v dňoch  27. - 31. januára 2025 v lyžiarskom 
stredisku Športcentrum Oščadnica. Snehu síce nebolo veľa, ale do piatku vydržal a nakoniec si 
skoro všetci vyskúšali aj veľký svah.

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .ZÁKLADNÁ ŠKOLA

............................................................

.........................

Renáta Šplháková

Anna Kullová

Fyzikálno-chemická show
Hneď po jarných prázdninách, oddýchnutí a túžiaci po nových vedomostiach, sa naši 
žiaci zúčastnili vzdelávacej aktivity zameranej na rozvoj prírodovednej gramotnosti 
s  názvom  Fyzikálno-chemická  show. 
Žiakom I. stupňa hravou formou a žiakom II. stupňa odbornejším vysvetlením lektori 
spríjemnili dopoludnie predstavením zaujímavých fyzikálnych a chemických pokusov. 
Atraktívne bolo, že aktivita prebiehala interaktívnou formou medzi žiakmi a účinkujúcimi. 
Žiaci  sa  nielen  dobre  zabavili,  ale  aj  veľa  naučili.

Martina Kullová

Kysucká knižnica v Čadci každo-
ročne vyhlasuje pri príležitosti na-
rodenia akademického maliara 
Miroslava Cipára výtvarnú súťaž - 
Ilustrujem svoju obľúbenú kniž-
ku. Tento ročník z 500 prác porota 
ocenila 51. 
Čestné ocenenie získala aj žiačka našej 
školy Agáta Kuricová z 3.A triedy za 
svoju výtvarnú prácu KOCÚR KRIŠTOF. 
Agátke blahoželáme a ďakujeme za 
reprezentáciu našej školy.

Ocenenie vo výtvarnej 
súťaži„ ILUSTRUJEM 
SVOJU OBĽÚBENÚ 
KNIŽKU“  

Emília Behúňová
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Očarujúco zasneženú krajinu okolo 
nás, sme na malý moment vymenili 
za výkres. 
Prostredníctvom outdoorovej aktivity 
sme využili nie len svoj umelecký 
talent. Ale prepojili dobré s užitočným 
a oboznámili sme sa s novou netra-
dičnou technikou kreslenia a otužo-
vaním na čerstvom vzduchu. Pri kres-
lení sme nekládli hranice našej pred-
stavivosti  a  fantázie. 

Hviezdoslavov KubínKysuce majú talent  
S talentovanými dievčatami našej školy sme sa zúčastnili 14. marca 2025 postupo-
vého  kola  súťaže  Kysuce  majú  talent. 
V hre na husle postúpila Sofia Fiedor a v tanečnej sekcii nás bude ďalej reprezentovať 
Karin Balážová a Martina Balážová. Veľká vďaka patr aj dievčatám z 5.A, Kristíne Šromovskej, 
Nine Fiedor a Sofii Sloviakovej. Zamakali, postup nevyšiel, ale pre mňa sú to nádejné 
tanečníčky a o rok to skúsime opäť. Veľká vďaka aj kolegyni Janke Šromovskej za odvoz 
detí.  13.  apríla  bude  finále,  držme  dievčatám  prsty! 

......................................................................... ZÁKLADNÁ ŠKOLA

Lenka Pišteková

.........................

ENIKI BENIKI – regionálne kolo Kysuce  
Dňa 18. marca 2025 sme sa s deťmi z folklórneho krúžku Svrčinka zúčastnili regionál-
neho  kola  celoštátnej  postupovej  súťaže  Eniki  Beniki. 
Deti získali krásne bronzové pásmo. Bola to pre nás výborná skúsenosť, ktorá nás posu-
nie zasa o kúsok ďalej v našej práci. Veľmi si to vážime a nacvičujeme ďalej. V najbližšej dobe 
nás  čaká  Vynášanie Moreny  a  ,,Po  moju“.  O  všetkom  vás  budeme  včas  informovať.

Monika Strýčková 

............................................................

Anna Kullová 
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Martina Kullová

Chemická olympiáda 
Máme úspešnú riešiteľku okres-
ného kola Chemickej olympiády! 
Stala sa ňou žiačka 9.B triedy 
Viktória  Čimborová. 
Súťaži predchádzala niekoľkomesač-
ná teoretická a praktická príprava v do-
mácom a školskom kole. V okresnom 
kole okrem vypracovania náročného 
testu musela predviesť aj praktické 
zručnosti v chemickom laboratóriu. 
Úspešnej riešiteľke blahoželáme a ve-
ríme, že získané vedomosti využije pri 
ďalšom  štúdiu  na  strednej  škole.

Martina Kullová

Marec mesiac kníh 
v 1.A triede. 
V rámci mesiaca čítania kníh k nám 
zavítali  mamičky detí z 1.A triedy.
Spoločne sme strávili pekné chvíle, ke-
dy nám prečítali rozprávky, ukázali 
rôzne nádherné rozprávkové knihy, 
ktoré si priniesli z domu. Na záver sme 
si urobili zábavné aktivity spojené s čí-
taním, ako napríklad: súťaž, kto si za-
pamätal najviac z prečítaného textu, 
dramatizácia rozprávok, vymýšľanie 
príbehov na dané slová a podobne. 
Ďakujem veľmi pekne mamičkám, kto-
ré prišli a teším sa na ďalšiu spolup-
rácu.  Veľmi sa nám deň s vami páčil. 
Ďakujeme .

.........................

Jana Šromovská

EXPERT geniality show
Celoslovenská vedomostná súťaž EXPERT geniality show je u žiakov veľmi obľúbená. 
Aj  tento  školský  rok  sa  jej  zúčastnilo  vyše  1300  žiakov. 
Našu školu reprezentovalo 11 žiakov, pričom boli zastúpení žiaci z každého ročníka. Žiaci 
7. - 9. ročníka si vyberali dve témy zo štyroch: Tajomstvá prírody, Mozgolamy, Do you speak 
Englich? a Od Dunaja k Tatrám. Piataci 
a šiestaci mali predpísané témy: Päť jazy-
kov kultúry a Ako funguje svet. Do prvej 
štvrtiny najlepších v tematickom rebríč-
ku sa prebojovali žiaci deviateho roční-
ka: Sebastián Hacek, Karolína Nagyová 
a Viktória Čimborová, pričom získali titul 
EXPERT na tému. V celkovom poradí sa 
umiestnili v prvej štvrtine Sebastián 
Hacek a Karolína Nagyová a získali titul 
TOP EXPERT. Všetkým súťažiacim bla-
hoželáme a ďakujeme za reprezentáciu 
školy!

Projekt: Farma
Šiestaci sa na hodine Tvorby životného prostredia "zahrali" na chovateľov hydiny 
a  vytvorili  maketu  kurníka. 
Okrem samotnej stavby tam nájdeme kohúta, sliepky, vajíčka, potravu a aj kvočku, ktorá nám 
už o pár dní "vysedí" malé kuriatka. Žiaci vyhľadali na internete aj informácie o rôznych 
plemenách sliepok a zoznámili sa s označovaním vajíčok podľa spôsobu chovu a veľkosti.

............................................................

Martina Kullová

Plavecký výcvik
V dňoch 17. - 21. marca 2025 žiaci 3. ročníka absolvovali plavecký výcvik v Mestskej 
plavárni  Čadca. 
Pod vedením skúsených inštruktorov Plaveckej školy Žabka sa žiaci zoznamovali s vodou, 
učili sa splývať a zdokonaľovať techniku jednotlivých plaveckých štýlov. Na spestrenie 
a odbúranie strachu z vody mali žiaci možnosť zahrať si hry vo vode s rôznymi pomôckami. 
V posledný deň plaveckého výcviku každé dieťa preukázalo získané plavecké zručnosti 
preplávaním určitej vzdialenosti ľubovoľným plaveckým spôsobom. Žiaci boli odmenení 
MOKRÝM  VYSVEDČENÍM  a  krásnymi  zážitkami.

Emília Behúňová, Anna Kullová

............................................................



15SVRČINOVSKÝ SPRAVODAJ

......................................................................... MATERSKÁ ŠKOLA

„Morena, Morena, kde si prebývala, 
keď si tú jar tak dlho skrývala?“

Aj táto rýmovačka zaznela v druhý jarný deň z úst našich škôlkarov. 
Oboznámili sa so zvykmi a tradíciami viažúcimi sa k obdobiu vy-
nášania Moreny. Pásmom jarných piesní a básní sa lúčili so zimou 
a vítali jar. Spoločne s učiteľkami vyprevadili Morenu k brehu rieky, 
kde  ju  zapálili  a  hodili  do  vody.  Zbohom  zima,  vitaj  jar!

V mesiaci február mali naši predškoláci možnosť skúšobne si za-
sadnúť do prváckych lavíc. Počas návštevy prvákov v ZŠ Svrčinovec 
si prezreli priestory školy, triedu, telocvičňu a vyskúšali si na „vlastnej 
koži“ ako prebieha vyučovacia hodina. Učiteľka mala pre ne pri-
pravené množstvo  aktivít zameraných na čítanie a počty, ktoré deti 
veľmi bavili. Spoločne so svojimi kamarátmi, už prvákmi, aktívne 
riešili zadané úlohy a hádanky. Verím, že po tejto skúsenosti sa do 
prvého  ročníka  tešia  ešte  viac.

Atmosféru Vianoc ako aj regionálne 
zvyky a tradície viažúce sa k obdobu 
adventu, prišli deťom do našej MŠ 
priblížiť žienky z folklórneho súboru 
Svrčinka. Deti tak mohli bližšie spoz-
nať, ako prežívali vianočný čas naši 
predkovia. Toto obdobie bolo vtedy 
často spájané s mágiou, ale aj s do-
držiavaním množstva kresťanských 
zvykov. Deti mali možnosť prezliecť 
sa do krojov a vtedajšieho oblečenia, 
a naplno si tak vychutnať dobovú 
atmosféru.

Dňa 11. marca sa konalo v našej materskej škole rodičovské združenie 
pre rodičov predškolákov. Prezreli si vypracované testy školskej 
zrelosti svojich detí a konzultovali s učiteľkami, v čom majú deti ešte 
nedostatky. Súčasťou združenia bola taktiež prednáška, v akých 
oblastiach by malo dieťa dosahovať školskú zrelosť a dôležité 
informácie k zápisu do prvého ročníka ktorú si pripravili učiteľky zo ZŠ 
Svrčinovec. 

V marci, ktorý je známy ako mesiac kníh, sme dostali milé pozvanie od  
starostky na návštevu Obecnej knižnice vo Svrčinovci. Deti z triedy 
Včielok toto pozvanie nadšene prijali a 20. marca 2025 sa vydali na 
výlet. Oboznámili sa s priestormi knižnice, s prevádzkou a otváracími 
hodinami, poprezerali si množstvo detských kníh a ilustrácií, a vy-
počuli si rozprávku o Červenej čiapočke, ktorú im prečítala starostka. 
Veríme, že aj rodičia budú deti viesť k láske ku knihám, ktoré ako 
vieme,  otvárajú  brány  do  sveta  detskej  fantázie.



...........................................................

Výročná schôdza
Dňa 14. 12. 2024 v reštaurácii u Jakuba v Mostoch u Jablunkova 

sme zorganizovali výročnú schôdzu. Zúčastnilo sa 27 členov. Poz-
vanie prijali aj hostia z družobného Frýdku Místku. Zhodnotili sme 
rok 2024 a naplánovali sme plán na rok 2025. Minútou ticha sme 
si uctili pamiatky našich členov - Jozef Banáš a Emil Kulla, ktorí nás 
v priebehu roka opustili. Boli to skvelí kamaráti a vždy budeme na 
nich s láskou spomínať. Za zmienku stojí, že sme pribrali medzi nás 
aj šesť nových členov. Príchodom nových turistov náš klub značne 
omladne. 

Polienková vatra
28. 12. 2024 - ako už tradične, aj tento rok sme ukončili sezónu 

s turistami celých Kysúc na akcii s názvom „Polienková vatra“. Tento 
rok sa konala v obci Čierne. Vyhodnocovalo sa, opekala sa slaninka 
a  špekáčky,  rozprávali  sa  zážitky...
                  

Odomykanie Manínskej tiesňavy
     16. 3. 2025 sme sa zúčastnili krásnej akcie „Odomykanie Manínskej 
úžiny.“ Spoločne sme privítali novú sezónu a užili si atmosféru tohto 
jedinečného miesta, kde sme otvorili brány jednej z najkrajších 
prírodných perál Slovenska – Manínskej tiesňavy. Pri tejto príležitosti 
sme navštívili  Skalné sanktuárium Božieho milosrdenstva – krížovú 
cestu na hore Butkov a putovanie sme zakončili v kúpeľoch Nimnica, 
kde  sme  si  dopriali  krátky  relax.

Ku prameňu Čerňanky
22. 03. 2025 - putovanie k prameňom riek nás tentokrát zaviedlo 

do obce Skalité, kde svoju cestu začína rieka Čerňanka. Táto preteká 
obcami Skalité, Čierne, Svrčinovec a v Čadci sa vlieva do rieky Kysuca. 
Akcie sa zúčastnili dospelí aj deti zo širokého okolia. Počasie nám 
prialo, tak sme si ešte išli pozrieť známe atrakcie „Skalitské kríže“ 
a „Lavičku lásky a priateľstva“ Najväčšia lavička na Slovensku stojí na 
vrchu Trojak (Kykula, 845 m n. m.) v Skalitom a hlási do sveta krásnu 
vetu  o  tom,  že  pravá  láska  trvá  večne. 

V mene všetkých našich členov chcem poďakovať poslancom 
obecného zastupiteľstva za schválený finančný príspevok. Všetkých 
spoluobčanov chcem uistiť, že pridelené peniaze budú použité na 
rozvoj cestovného ruchu v obci. Určite budeme reprezentovať našu 
obec nielen na Kysuciach, ale vďaka našej polohe aj blízkom 
zahraničí.

Do pozornosti dávame plán činnosti na rok 2025. 
Budeme radi, ak sa pridáte k nám na zájazdy.

13.04.2025 NE - Autobusový zájazd Malé Karpaty

27.04.2025 NE - Otvorenie turistickej sezóny: Marťákov vrch

08.05.2024 ST - Výstup na Veľkú Raču

18. 05.2025 NE - Autobusový zájazd : Štiavnické vrchy -Sitno

08.06.2025 NE - Autobusový zájazd: Vlkolinec - Smrekovica 
s turistami  z Frýdku

02. - 03.08.2025 SO – NE - Vatra vzájomnosti – V. Polom

07.09.2025 NE - Autobusový zájazd Vysoké Tatry 
zo Starého Smokovca

05.10.2025 NE - Autobusový zájazd: Strážovské vrchy 
KLAPY - NIMNICA

19.10.2025  NE - Vojtov Vrch ukončenie letnej sezony

17.11.2025 PO - Kysucká vrchovina – Brodnianka 
zamykanie brány

Stano Mrázik

TURISTICKÝ ODDIEL SVRČINOVEC
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Zdravím,  milí  športoví  priatelia.
Náš futbalový klub TJ Beskyd Svrčinovec je po zimnej príprave 

všetkých kategórií mládeže a družstva mužov. Príprava prebehla 
v  rámci  možností  uspokojivo.

Najmenšie deti, t.j. prípravka, trénovali väčšinou v telocvični ZŠ 
Svrčinovec pod vedením trénera Alexa Linharta a taktiež sa zúčas-
tnili turnaja v Čadci, kde rozhodne nesklamali. Táto kategória je 
zároveň aj najpočetnejšou, čo nás nesmierne teší a stále je možnosť 
prihlásiť deti do klubu. Mladší a starší žiaci pod vedením Dominika 
Kubaláka odohrali viacero prípravných zápasov a turnajov s oko-
litými klubmi, buď v ich športových halách alebo na umelých povr-
choch  -  v  Sliezkom  Návsi,  Korni,  Čadci,  Skalitom  a  Čiernom.

Kategória dorastu trénovala viacmenej s mužmi pod vedením 
Dominika Poláčka a Juraja Bojka, ktorí taktiež odohrali viacero 
prípravných zápasov prevažne na umelých povrchoch v Návsi 
a Českom Tešíne. Tu by sme chceli poďakovať trénerovi Štefanovi 
Kavuliakovi za pomoc pri prípravných zápasoch a tréningoch 
mužstiev. Jeho pracovné povinnosti mu však neumožňujú pokračo-
vať  s  mužstvom  ďalej,  čo  nás  mrzí  a  prajeme  mu  všetko  dobré.

Najväčší problém vidíme však, okrem iného, v družstvách star-
ších žiakov a dorastu, čo sa týka počtu hráčov. Vývoj demografie 
celkovo je bohužiaľ dlhodobo taký aký je, to znamená, že je menej 
detí a ešte menej detí, ktoré chcú športovať a fungovať v kolektíve. 
V našom prípade je to umocnené, že tu roky futbal nebol a začína 
nás  to  dobiehať,  pretože  sme  stratili  generácie. 

Na záver by som sa chcel tradične poďakovať všetkým, ktorí 
akokoľvek pomáhajú klubu a verím, že sa spoločne stretneme v zdra-
ví  na  futbalových  zápasoch  v  jarnej  časti. 

Prajeme vám všetko dobré a želáme príjemné prežitie veľkonoč-
ných  sviatkov.

Peter Poláček, predseda a výbor TJ Beskyd Svrčinovec 

17SVRČINOVSKÝ SPRAVODAJ



. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .

Výročná členská schôdza je významnou udalosťou v živote 
hasičov. Tento rok sa konala v sobotu 08.03.2025 v kultúrnom 
dome. Vyhodnocujeme našu prácu, výsledky a prehodnocu-
jeme i neúspechy na základe, ktorých hľadáme nové zlepšenie 
v našej práci. Naši členovia i funkcionári sú naučení dobrovoľne 
a  bezplatne  odviesť  kus  poctivej  práce. 

Členovia DHZo zasahujú pri, požiaroch, povodniach, snehových 
kalamitách, živelných pohromách, život ohrozujúcich stavov v ne-
poslednom rade pri podujatiach organizovaných obcou. Občania 
sa môžu spoľahnúť na ochotu pomôcť v každej ťažkej chvíli.

Celkovo náš zbor ma 34 členov z toho 8 žien a 38 členov mláde-
že,  ktorí  pravidelne  navštevujú  krúžok.
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DHZO SVRČINOVEC

BRIGÁDNICKÁ ČINNOSŤ:
V roku 2024 vykonávali členovia  práce, ktoré sa týkali hlavne 

údržby techniky, zabezpečenie výjazdu schopnosti a udržiavanie 
poriadku  v  priestoroch  PZ.

ŠKOLENIA:
V roku 2024 náš zbor zorganizoval v spolupráci s firmou Safirs 

s.r.o. základnú prípravu členov dobrovoľných hasičských jednotiek, 
kde sa zúčastnilo z nášho zboru 4 členovia, ktorí po teoretickej 
a praktickej príprave úspešne ukončili kurz záverečnou skúškou. 
Tohto kurzu sa zúčastnili viaceré zbory z nášho okresu ako Čierne, 
Turzovka, Zákopčie, Oščadnica, Stará Bystrica. Týmto kurzom sa naša 
výjazdová jednotka rozšírila o ďalších členov. Nakoľko naša obec 
uspela v projekte od SPP na sršňa Ázijského sa naši dvaja členovia 
zúčastnili odborného školenia v meste Banská Bystrica, kde boli 
oboznámení tomto invazívnom druhu sršňa a preškolení na odchyt.

SÚŤAŽE:
V máji sa v našej obci uskutočnil, už štvrtý ročník „Svrčinovského 

železného hasiča“, ktorého sa zúčastnilo celkovo 119 detí a 41 dos-
pelých. Svrčinovské farby hájilo 20 detí, 1 muž a 1 junior. Najlepšie 
sa darilo Zuzke Tatarkovej, ktorá na domácej pôde vybojovala prvé 
miesto a v celkovom hodnotení Beskydského železného hasiča sa 
umiestnila v kategórií D1 na 3 mieste. Ostatní členovia našej mláde-
že bojovali čo sily stačili ale konkurencia bola veľká a veríme, že tvr-
dou drinou na krúžku sa výsledky budú len zlepšovať. Týmto chceme 
pogratulovať Zuzke a ostatným poďakovať za vzornú reprezentá-
ciu našej DHZ a obce Svrčinovec. Taktiež by sme chceli poďakovať 
rodičom za pomoc a ochotu doprevádzať svoje ratolesti po súťa-
žiach,  nakoľko  sa  všetky  súťaže  konajú  v  ČR. 

POŽIAROVOSŤ:
V priebehu roka 2024 nás potrápilo celkom 7 požiarov, čo je opro-

ti minulému roku 2023 nárast o 3 požiare. Jednalo sa o požiar veľko-
objemového kontajnera 3x, 1x požiar RD, 1x požiar smetiska a 2x 
lesný porast. Pri požiaroch bola použitá technika CAS K 25 Liaz, 
CAS 15 Iveco Daily, VEA Mitsubishi Pajero. K zraneniam ani poško-
deniu  techniky  nedošlo.

OSTATNÉ ZÁSAHY:
V roku 2024 sme zasahovali pri 42 udalostiach technického 

charakteru, v 31 prípadoch na území našej obce a Skalité 1x, 2x obci 
Čierne, 8x v meste Čadca. V obciach Skalité a Čierne sa jednalo 
o likvidáciu bodavého hmyzu. V meste Čadca išlo v 6 prípadoch 
o likvidáciu bodavého hmyzu 1x odčerpávanie vody počas povodní 
a 1x asistencia ZZS pri znášaní pacienta z paneláku. V našej obci sa 
jednalo prevažne o odstraňovanie stromov z cestných komunikácií, 

SPRÁVA O ČINNOSTI 
DHZO SVRČINOVEC 
ZA ROK 2024

odstraňovanie bodavého hmyzu, asistencia posádke RZP, RLP pri 
znášaní pacientov, otvorenie bytu, odstraňovanie nebezpečných 
látok.

Medzi najväčšiu udalosť môžeme zaradiť povodeň v mesiaci 
september, nakoľko v našej obci sa vylial Šlahorov potok, ktorý za-
lial RD obyvateľov, autá a napáchal nemalé škody na majetku 
obyvateľov dotknutých nehnuteľností, taktiež sa čiastočne vybreži-
la rieka Čierňaka, ktorá zatopila len miestne komunikácie. Naše práce 
spočívali v evakuácií občanov, čerpanie zatopených priestorov RD, 
odťah vozidiel a následne čistenie komunikácii a spriechodňovanie 
toku.

Pri dopravnej nehode naša jednotka zasahovala 1 krát, jednalo sa 
o dopravnú nehodu 1 osobného vozidla bez zranení.

Nakoľko naša jednotka disponuje prístrojom AED, ktoré je aj verej-
ne dostupné na našej zbrojnici a sme zaradení medzi first respon-
derov, naši členovia zasahujú aj pri náhlom zastavení obehu. Celkovo 
v roku 2024 naša jednotka vykonala 8 výjazdov tohto typu, z ktorých 
bolo 3x v našom katastri obce, 5x v katastri obce Čierne. Týmto nena-
hradzujeme prácu Záchrannej zdravotnej služby, ale tento systém 
najbližšieho AED dáva väčšiu šancu na prežitie pacienta v prípade 
náhleho zastavenia obehu. Taktiež je to pomoc a asistencia záchra-
nárom  pri  resuscitáciách.

PLÁN ČINNOSTI NA ROK 2025
V roku 2025 plánujeme materiálno-technicky vybavovať  jednot-

ku podľa potreby. Počas roka plánujeme preškoliť členov v posky-
tovaní prvej pomoci a taktiež zorganizovať školenie pre strojníkov. 
Ďalej by sme chceli modernizovať techniku, veríme že v spolupráci 
so starostkou a obcou Svrčinovec sa podarí zaobstarať pre našu 
jednotku novšiu cisternu nakoľko naša Liazka má už najlepšie roky 
za sebou. V mesiaci máj zorganizujeme už 5. ročník „Svrčinov-
ského železného hasiča“ a nakoľko nám dobre funguje krúžok 
mladý hasič v spolupráci s Obcou Svrčinovec, ZŠ a rodičmi sa bu-
deme  zúčastňovať  aj  s  mladými  hasičmi  na  súťažiach.



SPRÁVA O HOSPODÁRENÍ ZA ROK 2024
Naši členovia výboru sa stretli v tomto roku 7x. Počas týchto 

stretnutí sa riešilo nemálo problémov, medzi ktoré patria financie, 
súťaže a ďalšie problémy, ktoré sa vyskytovali postupne počas ro-
ka. Vyčlenené financie z rozpočtu obce boli využité na údržbu 
techniky, PHM, STK a materiálno-technické vybavenie. Po zotrvaní 
v skupine B sme dostali od štátu dotáciu v sume € 3000,--, z týchto 
prostriedkov bolo zakúpené vybavenie jednotky - 5x zásahový 
odev Deva Patriot, ktoré sú kvalitnejšie a lepšie pre prácu našich 
členov. Vyúčtovanie bolo zaslané na obecný úrad a následne na 
ministerstvo vnútra SR v súlade s ich podmienkami. V roku 2024 
sa nám podarilo zakúpiť z darovaných 2% figurínu na trénovanie 
KPR  a  dresy  pre  našu  mládež. 

     
Na záver  by sme chceli poďakovať za podporu starostke obce 

Mgr. Renáte Majchrákovej a poslancom obecného zastupiteľstva, 
taktiež naším sponzorom, ktorí pomohli zboru akoukoľvek formou. 
Ďakujeme!
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Diecézna charita Žilina v spolupráci s Farskou charitou Svrčinovec 
a COOP Jednotou zorganizovali v našej obci spoločnú potravinovú 
zbierku trvanlivých potravín a drogérie pre ľudí v núdzi v období od 
05. 03. 2025 do 16. 04. 2025.

Do tejto zbierky sa zapojili občania zakúpením a darovaním 
akýchkoľvek trvanlivých potravín alebo drogérie, ktoré mohli vložiť 
do vopred pripravených zberných košov v COOP Jednote. Zapojením 
sa do tejto zbierky občania podporili pomoc núdznym ľuďom, medzi 
ktorými sú viacpočetné alebo neúplné rodiny, obete domáceho 
násilia,  ale  aj  seniori  či  ľudia  so  zdravotnými  problémami.

Ďakujeme!

DHZO SVRČINOVEC.......................

Zbierka pre charitu v našej COOP Jednote 
„DOBRO KOŠÍK“

„Ja dokážem veci, ktoré ty nedokážeš. Ty dokážeš veci, 
ktoré nedokážem ja.

No spolu môžeme dokázať veci obrovské."
/Matka Tereza/



............................................................................ FSK SVRČINKA

Máme tu prvé vydanie Svrčinovského spravodaja, ale my sa 
krátko vrátime do decembra minulého roka, v ktorom sme ab-
solvovali prednášky v materských škôlkach na tému ,,Vianočne 
zvyky a tradície". Taktiež sme boli pozvané zaspievať na krst 
knihy  Kysuce  2  v  Čadci. 

Dňa 21. decembra 2024 sa u nás konal Vianočný koncert Vlasty 
Mudríkovej a Jožka Opatovského, na ktorom sme si zaspievali aj my. 
Ďakujeme všetkým zúčastneným a zároveň ďakujeme aj Pavlovi 
Jendrišákovi, ktorý pre účinkujúcich pripravil chutný guľášik. Ako bý-
va zvykom, zaspievali sme si na polnočnej sv. omši, pridali sa k nám 
aj Vaneska a Marek Zvercovi a, samozrejme, nemohol chýbať Kľuk 
od  Katroka.

Neskôr, 27. decembra 2024 sme na pozvanie dekana Radovana 
Čuláka obohatili svojím spevom Živý Betlehem v Čadci. Na Silvestra, 
po ďakovnej sv. omši, sme si zaspievali spolu s veriacimi, ktorí ostali 
a obetovali pár minút na spoločné stretnutie a prípitok do nového 
roka, ktorý zabezpečila starostka Renáta Majchráková. Ďakujeme. 
     Nový rok sme začali novoročnými koncertmi s Vlastičkou a Jožkom 
a to 3.  januára 2025 v Brezovici a 4. januára 2025 v Nitre Klokočina. 
     Dňa 5. januára 2025 sme si zaspievali na vigílnej sv. omši zo sviat-
ku Troch kráľov v Čadci a 6. januára 2025, ako už býva pár rôčkov 
zvykom, sme sa opäť zapojili do spoločného koledovania Goralov 
Slovensku  a  Európe. 

Dňa 1. marca 2025 sme boli pozvané na Čierňanské a Skalitské 
ostatky,  kde  sme  sa  predstavili  ako  ,,Baby  z  Abby".

4. marca 2025 sa aj u nás konal fašiangový pochod masiek spoje-
ný s pochovaním basy. Ďakujeme všetkým, ktorí pomohli pri jeho 
organizovaní a samozrejme, ďakujeme všetkým, ktorí sa prišli s nami 
zabaviť. Ako býva zvykom, každý rok si pre vás pripravujeme zábav-
ný program a tento rok sme sa nahodili do rockového štýlu. Teší 
nás, že už teraz sa pýtate ,,co bedže na rok". Ďakujeme aj Majke 
Čaneckej, ktorá sa ujala mikrofónu a DJ Mexovi za skvelú zábavu. 
Basu sme odprevadili na 40-dňový odpočinok, ale my neodpočí-
vame. Skúšame hlavne s deťmi z folklórneho krúžku, ktoré nacviču-
jú  Vynášanie  Moreny  a  chodenie  ,,Po  moju".

Dňa 18.marca 2025 sa deti zúčastnili regionálneho kola celoštát-
nej postupovej súťaže a prehliadky detského folklóru Eniki Beniki, 
kde  sa  umiestnili  v  bronzovom  pásme.

My, ženy, sa pomaly pripravujeme na letné vystúpenia, ako napr. 
slávnosti a kermaš na Cyrila a Metoda u nás, FF v Ochodnici, krajský 
FF  Korňanská  studnička  atď...

Tešíme sa na spoločné stretnutia s vami a želáme vám požehnané 
prežitie  veľkonočných  sviatkov.

Vianočný koncert Svrčinovec

Živý Betlehem Čadca

Novoročný koncert BrezovicaNovoročný koncert Brezovica

Novoročný koncert NitraNovoročný koncert Nitra

Škôlka Skalité Škôlka Svrčinovec
Škôlka 
Čierne

Škôlka 
Svrčinovec

Škôlka 
Podzácoz

Ostatky Ostatky

Ostatky Skalité

Morena

Súťaž deti

S úctou Eva Poláčková, vedúca FSk Svrčinka

Vianočný koncert Svrčinovec
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Dňa 5. apríla, po uzávierke tohto čísla Svrčinovského spravoda-
ja, sa konalo pravidelné zhromaždenie Lesného pozemkového 
spoločenstva Svrčinovec. Pre tých, ktorí sa ho nezúčastnili 
osobne, vyberáme z účtovnej uzávierky základné informácie 
o  výsledkoch  hospodárenia  LPS  Svrčinovec  v  roku  2024.

Príjmy:
V roku 2024 sa na Svrčinovci vyťažilo 6.633 m3 dreva, čo je o 11% 
menej ako vlani, a približne na úrovni bilancovaného etátu 
určujúceho udržateľnú výšku ťažby na Svrčinovci. Všetko bola 
kalamitná ťažba. Príčinou kalamity bol opäť najmä lykožrút 
smrekový,  v  menšej  miere  vietor  a  sneh. 
Výdavky:
Priemerné jednotkové náklady na ťažbu a približovanie boli 16,22 
EUR/m3, čo je o 4% viac ako vlani. Významne stúpol objem 
pestovných prác, hlavne čistenia po ťažbe aj z predchádzajúcich 
rokov, a zalesňovania, čo sa premietlo do priemerného nákladu na 
pestovanie 199,24 EUR/ha, o 24% viac ako vlani. Vyšší objem 

Hospodárenie LPS Svrčinovec v roku 2024

Úradné hodiny LPS Svrčinovec:

Streda: 10:00 – 15:00 
(kompletná agenda 

vrátane finančných operácií)

Piatok: 17:00 – 19:00 
(kompletná agenda, 

konzultácie s výborom a OLH)

Pracovné telefonické kontakty:

Ing. Ivan Feik: - 0904 182 170
 (odborný lesný hospodár) 

Ivana Chovaniaková: - 0911 236 440
 (odbyt a služby)

 
Anton Kulla - 0948 525 542

 (kancelária LSP)
 

pestovných prác bol krytý aj z prevádzkovej rezervy vytvorenej na 
tento účel v bohatších rokoch 2022 a 2023. Limit schválený 
zhromaždením na odmeny volených orgánov sa využil na 91%, 
zvyšok sa previedol do prevádzkovej rezervy, ktorej stav ku koncu 
roka  bol  25.521  EUR. 
Výsledok hospodárenia:
Nižší objem ťažby, pokračujúci mierny pokles cien dreva, a tlak na rast 
nákladov spôsobený infláciou v roku 2024 viedli k síce o niečo 
nižšiemu ako vlani, ale stále priaznivému hospodárskemu výsledku, 
ktorým  je  zisk  vo  výške  167.212  EUR  pred  zdanením. 
Výplata podielov:
V roku 2024 sa vyplatili výnosy v celkovej výške 225.469 EUR. Z toho 
známym vlastníkom bolo vyplatených 132.132 EUR. Výnosy 
neznámych vlastníkov a Slovenskej republiky vo výške 93.337 EUR 
boli v zmysle nájomnej zmluvy odvedené podniku LESY SR, š.p. 
Výnosy za rok 2024 budú vyplatené po schválení účtovnej uzávierky 
zhromaždením.

Ing. Ladislav Kulla, PhD.
predseda LPS Svrčinovec

Vyhodnotenie plánu chovu a lovu za poľovnícku sezónu 2024/2025
Plán  chovu a lovu raticovej zveri v spoločnom poľovnom revíri Čierne – Svrčinovec bol v poľovníckej sezóne (trvá od 01.03.2024 
do 28.02.2025) zostavený tak, aby sme znížili početnosť jelenej, diviačej a danielej zveri na úroveň normovaných kmeňových 
stavov.

V poľovnom revíri evidujeme na základe sčítania zveri aj veľké šelmy. Pozorovali sme výskyt dvoch jedincov (samca a samice) rysa ostro-
vida (Lynx lynx). Počas zimy sme zaznamenali výskyt štyroch vlkov. Výskyt medveďa hnedého v poľovnom revíri neevidujeme.

Ing. Peter Beleš, PhD., poľovnícky hospodár
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.........................................................................OBECNÁ KNIŽNICA

Akcie v obecnej knižnici
V utorok 25. 02. 2025 obecná knižnica pripravila v spolupráci so 
SZŠ Žilina edukačnú aktivitu pre žiakov ZŠ Svrčinovec.

Stredná zdravotnícka škola v Žiline, odbor Asistent výživy - p. uči-
teľka Lucia Špiláková so svojimi žiačkami nám pripravili vzdelávaciu 
aktivitu pre žiakov 1. stupňa základnej školy na tému ,,Podpora 
zdravého životného štýlu v oblasti výživy“.

Edukačná aktivita prostredníctvom rovesníckeho učenia a inte-
raktívnych aktivít priblížila žiakom základy zdravej výživy, dôleži-
tosť vyváženého a dostatočného príjmu jednotlivých živín, ako aj 
dôsledky nadmerného príjmu cukru a soli a negatívny vplyv konzu-
mácie  energetických  nápojov  u  detí. 

Edukačnej aktivity sa zúčastnili žiaci 3. a 4. ročníka Základnej 
školy vo Svrčinovci so svojimi triednymi p. učiteľkami. Prítomných 
prišla  pozdraviť  aj  pani  starostka  Renáta  Majchráková.

Pekné podujatie sa uskutočnilo aj vo štvrtok 20. 03. 2025 v našej 
obecnej knižnici, ktorú pri tejto príležitosti „Marca – mesiaca knihy“ 
navštívili detičky z materskej školy. Pani starostka im prečítala z knihy 
rozprávku o Červenej čiapočke, potom im ukázala knižnicu a kútik 
s detskými knihami, ktoré si detičky mohli pozrieť, prelistovať a ve-
ríme,  že  ich  mnohé  z  nich  zaujali. 

V stredu 26. 03. 2025 sa v obecnej knižnici vo Svrčinovci usku-
točnila zaujímavá beseda so spisovateľkou Terkou Mešťanovou, 
ktorá predstavila žiakom zo školského klubu detí svoju novú knihu 
„Rozprávkové básničky  z  babičkinej  truhličky  2.“ 

Besedu otvorila pani starostka, ktorá privítala p. spisovateľku 
a ostatných prítomných. Žiaci z ŠKD si pripravili program, ktorý 
predviedli. Vybrali si dve rozprávky, ktoré napísala pani Terka, a vese-
lou hrou, spevom a tancom ich znázornili vo svojom programe. 

Po tomto programe začala diskusia s pani Terkou, ktorá sa na 
začiatku deťom predstavila a rozprávala im o svojich knihách, ktoré 
napísala. Deti jej kládli otázky, na ktoré im s radosťou odpovedala. 
Beseda prebiehala v príjemnej a otvorenej atmosfére. Niektoré de-
tičky prečítali pár riadkov z novej knihy, potom im pár riadkov 
prečítala p. starostka a tiež aj samotná spisovateľka. Taktiež p. Terka 
prezradila, že už má napísanú aj ďalšiu novú knižku, na ktorú sa už 
teraz tešíme. Deti si pripravili aj ďalšie prekvapenie. Priniesli si so 

sebou svoje výtvory, ktoré papierovými srdiečkami symbolicky 
pokrstila p. starostka s p. spisovateľkou Terkou. Na záver tohto 
podujatia p. starostka a ostatní poďakovali p. spisovateľke Terke za 
to, že mohli byť prítomní na tejto inšpiratívnej besede a veľa sa toho 
dozvedeli. 
     Podujatie bolo nielen literárnym zážitkom, ale veríme, že bude aj 
inšpiráciou pre mnohých. Pani spisovateľke Terke prajeme hlavne 
pevné zdravie a mnoho plnohodnotných inšpirácií v jej tvorbe.

Iveta Cyprichová

V rámci „Marca – Mesiaca knihy“  pripravila obecná knižnica okrem 
iných aktivít aj program  pre druhákov a tretiakov Základnej školy vo 
Svrčinovci. Žiaci prišli vo štvrtok 27. 03. 2025 spoločne so svojimi 
p. učiteľkami triednymi na krátku prehliadku našej knižnice. 
Oboznámili sa s činnosťou knižnice a na záver si spoločne vypra-
covali pripravený obrázkový kvíz, z ktorého sa dá ľahko zistiť, ako 
sa venujú čítaniu kníh a ako poznajú jednotlivé rozprávkové 
postavičky a čo ich charakterizuje. Detičky boli veľmi šikovné. Sľú-
bili, že knižnicu budú navštevovať pravidelne a hlavne budú viac 
času  venovať  čítaniu  kníh.

V tento deň navštívili knižnicu aj detičky z materskej školy, kde im 
starostka obce prečítala rozprávku. Deti si pozreli aj stále otvorenú 
výstavu  Andreja  Renčka  „Rozprávky  na  lipovom  dreve“.
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100 – ročná jubilantka
V živote sú chvíle, ktoré sú výnimočné. Takouto udalosťou je 
bezpochyby aj oslava 100-ročného jubilea. Toto veľmi vzácne ži-
votné jubileum oslávila 09. 03. 2025 naša obyvateľka p. Johana 
Vojkůvková.

Pri tejto príležitosti ju s kytičkou kvetov a srdiečkom navštívila 
starostka obce Renáta Majchráková spolu s p. matrikárkou. Popriali 
jej najmä zdravie, aby sa v kruhu svojich najbližších mohla tešiť zo 
života tak ako ten dnešný, takmer jarný deň, keď sa mohli spoločne 
s ňou potešiť pri oslave jej neuveriteľných 100 rokov. Zároveň sa 
p. Vojkůvková podpísala do pamätnej knihy obce.

Pani Vojkůvková, rod. Romancová pochádza z Obce Čierne. Pra-
covala pri železnici, kde sa zoznámila so svojím budúcim manželom. 
Jej manžel Alojz pochádzal z českej dedinky Bečva. Spolu vychovali 
jedného syna Zdenka. V 60. rokoch sa presťahovali do Obce Svrčino-
vec, kde si kúpili malý domček, v ktorom p. Johana žije doteraz. 
Ovdovela vo veku 50 rokov. Do svojej osemdesiatky bola vo výbor-
nej kondícií, pravidelne okopávala zemiaky, venovala sa záhrade.
Keď chcela niečo sladké, vyliezla na strom a odtrhla si jabĺčko. Tie 
má stále veľmi rada. V jedle je nevyberavá a neznáša diéty. Celý život 
sa riadila heslom, že treba jesť a piť, čo človeku chutí. Nevyhýba sa 
ani slaninke, občas si dala štamperlík bieleho. Vraví, že telo si vždy 

vypýta, čo potrebuje. Dôležité je mať aj úsmev na tvári, nech sa deje, 
čo sa deje. Celý život mala rada knihy, ktorých prečítala veľké množ-
stvo, hlavne knihy romantické – o láske. Síce už slabo počuje a hor-
šie sa jej chodí, ale je stále spoločenská. A ako sa dožiť storočnice...? 
„Veľa práce... Kto pracuje, 
žije...“ odkázala tým, ktorí 
by ju chceli v dlhovekosti 
napodobniť. Nezaprie však 
tiež, že treba potrebné dáv-
ky nadhľadu a  humoru.

V súčasnosti jej pote-
šenie robia 2 vnúčatá a 4 
pravnúčatá. O pani Voj-
kůvkovú sa už roky s láskou 
stará nevesta Slávka, vnuk 
Zdenko s rodinou a vnuč-
ka  Janka  s  rodinou.

Vážená pani Vojkův-
ková, želáme Vám pokojný 
zvyšok života, pevné zdra-
vie, veľa Božích milostí a u-
žívajte si aj naďalej veľa 
lásky od svojich najbliž-
ších.

. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . OBECNÁ KNIŽNICA

Nové knihy z Fondu na podporu umenia
Obecná knižnica Svrčinovec získala v roku 2024 z FONDU NA 
PODPORU UMENIA dotáciu vo výške € 1 800,-- na akvizíciu 
knižného  fondu. 

Zámerom projektu je doplniť knižničný fond obecnej knižnice 
o hodnotné knihy slovenských a svetových autorov. V súčasnosti 
prebieha realizácia projektu. Časť kníh bola už zakúpená a môžete si 
ich prísť pozrieť a požičať v našej obecnej knižnici. Veríme, že sa vám 
budú  páčiť a  splnia  vaše  očakávania.

Oznam o ponuke vyradených kníh 

Obecná knižnica vo Svrčinovci ponúka  knihy, ktoré boli 
vyradené v roku 2024. 

V rámci zlepšovania  a doplňovania  našich  knižničných  
fondov novými titulmi,  bola  časť knižného  fondu  vyradená  
a  tieto knihy ponúkame našim čitateľom zdarma, príp. za 
symbolický dar. Medzi vyradeným knihami nájdete rôzne 
žánre: beletria, odborné knihy, detské knihy, encyklopédie 
a  iné...

Knihy si záujemcovia môžu prísť pozrieť a vyzdvihnúť 
počas výpožičných dní: pondelok – štvrtok  do  priestorov  
Obecnej knižnice vo Svrčinovci  ešte do 30.04.2025.

Tešíme sa na Vašu návštevu a veríme, že si vyberiete 
z  aktuálnej  ponuky.

Iveta Cyprichová

Iveta Cyprichová
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JUBILANTI

Kubištová Mária, U Cyprichov 
Mravcová Veronika, Pod Grapami 
Pišteková Daniela, U Kubale 
Jurištová Agnesa, U Janka 
Krella František, Pod bučky a valy
Padyšáková Oľga, U Okapola 
Potočár Ján, U Švoľka 
Strýčková Anna, U Vajdíka 
Cyprichová Terézia, U Mišov 
Mitrengová Veronika, Zatky 
Mariňáková Agnesa, Závršie 

JANUÁR 2025
70
70
70
75
75
75
75
91
92
92
94

............
....

..............
..................

...
...........

...........................
..................

...............

...............
..............

FEBRUÁR 2025
Valek Peter, U Okapola
Čanecká Anna, U Švoľka 
Grochal Jozef, U Vajdíka 
Kužmová Mária, U Vajdíka 
Tomaščová Anna, U Jurištov 
Tomašek Róbert, U Jurištov 
Birtusová Margita, Zatky 
Pajonk Peter, U Hlaváča 
Stavová Alžbeta, U Cyprichov 

70
75
75
75
75
75
80
91
92

....................
..................
..................

..............
...........
............

.................
..................

.......

MAREC 2025
Janščo Ladislav, U Mišov
Kotásková Anna, U Švoľka 
Malicherová Anna, Závršie 
Stráňavová Viera, U Matiaška
Cyprichová Jozefa, U Cyprichov
Kováčik Jozef, U Cyprichov 
Kullová Anna, U Vajdíka
Poláková Anna, Závršie
Jarabicová Verona, U Kubale 
Patyková Mária, U Mišov 
Vojkůvková Johana, U Cyprichov 

70
70
70
75
75
75
75
85
93
94
100

....................
.................
................

...........
......

...............
......................
......................

............
....................

....

NARODILI SA v roku 2025

FEBRUÁR 
Noel Varga 

POVEDALI SI SVOJE „ÁNO“ v roku 2025

OPUSTILI NÁS v roku 2025

MAREC 
Petro Vasyľovyč Versťuk

FEBRUÁR 
Jozef Sloviak
   Rudolf Drábik
   

len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

len občania, ktorí majú trvalý pobyt v obci

Pozostalým vyjadrujeme úprimnú sústrasť!

MAREC 
Lukáš Sloviak a Natália Majchráková

Irena Benková
   Anna Kuffová

Štatistika obyvateľov obce Svrčinovec za rok 2024

Počet obyvateľov k 31.12.2024  

 Počet občanov (nad 15 rokov)  
 Počet detí (do 15 rokov)   
-  Dievčatá     
-  Chlapci  

3 273

2 792
481
241
240

....................................

......................................
...................................................

..............................................................................
.................................................................................

Mgr. Fonšová

Blahoželáme!

Blahoželáme!

Blahoželáme!

Mládež (od 15-18 rokov)   
-  Dievčatá     
-  Chlapci     
Mužov celkovo    
Žien celkovo     

146
73
73

1623
1650

.....................................................
.................................................................................

....................................................................................
......................................................................

...........................................................................

Narodení      (15 dievčat, 10 chlapcov)
Prisťahovaní     
Zosnulí      (16 žien, 22 mužov)
Odsťahovaní     

Úbytok počtu obyvateľov za rok:   

25
32
38
53

34

................................
...........................................................................

..............................................
..........................................................................

..............................


